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Beantwoording van de schriftelijke vragen, gesteld door de fractie Stadspartij Den Helder betreffende 
Vaccinaties 

 

 
Aan de fractie Stadspartij Den Helder 
i.a.a. de leden van de Gemeenteraad 

 

Op 24 augustus 2018 heeft u onder verwijzing naar artikel 36 van het reglement van orde voor de 

vergaderingen van de raad, de navolgende vragen gesteld over Vaccinaties, het antwoord vindt u 

onder de vraag: 

 

1. Kan het college op basis van recente data inzichtelijk maken hoe het gesteld is met de 

huidige vaccinatiegraad in Den Helder en hierbij ingaan op de verschillende 

vaccinatieprogramma’s en op de motieven en achtergronden van ouders van niet-
gevaccineerde kinderen? Is er sprake van een dalende trend in Den Helder? Zo ja, hoe 

verklaart het college deze trend? In hoeverre verschilt de vaccinatiegraad in Den Helder ten 

opzichte van de landelijke trend? En van het landelijke gemiddelde? Hoe verklaart het 

college eventuele verschillen? 

 

Onderstaand schema geeft de vaccinatiegraad in Den Helder weer. De vaccinatiegraad in Den 

Helder neemt licht af, maar ligt voor alle vaccinaties iets boven het landelijke gemiddelde, met 

uitzondering van de HPV-vaccinatie voor meisjes van 14 jaar; deze laatste is lager dan gemiddeld.  

De dalende trend sluit aan bij een landelijke tendens. Verklaringen voor de daling van de 

vaccinatiegraad zijn onder meer zorgen bij ouders over mogelijke bijwerkingen van het vaccin en 

negatieve verhalen in de media. In Den Helder is dat niet anders dan elders. 
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2. Bij hoeveel Helderse kinderen zijn de afgelopen jaren BMR-ziektes geconstateerd? 

 

Sinds 2014 zijn er in Den Helder geen gevallen van bof, rode hond en mazelen gesignaleerd. Dit 

geldt ook voor de overige gemeenten in het werkgebied van de GGD Hollands Noorden (bron: 

www.atlasinfectieziekten.nl). 

 

3. Heeft het college, indien benodigd, maatregelen genomen om de vaccinatiegraad in Den 

Helder te laten stijgen? Zo ja, welke? Zo nee, waarom niet? 

 

De gemeente heeft geen maatregelen genomen om de vaccinatiegraad te laten stijgen. Het 

vaccineren is een verantwoordelijkheid van het rijk en is belegd bij de GGD-organisaties in 

Nederland. De GGD Hollands Noorden besteedt veel aandacht aan voorlichting aan ouders over 

vaccinaties. 

 

4. Wordt er vanuit de gemeente en de GGD voorlichting gegeven over het belang van 

vaccinaties? Zo ja, hoe en aan wie? Zo nee, waarom niet? 

 

De GGD geeft ouders voorlichting over het rijksvaccinatieprogramma bij de periodieke controles op 

het consultatiebureau en via de website en folders.  

 

5. Worden ouders van niet-gevaccineerde kinderen persoonlijk benaderd door de gemeente en 
gënformeerd over de gezondheidsrisico’s die andere kinderen en ook hun eigen kinderen 
lopen? Zo nee, is het college bereid om dit alsnog te gaan doen? 

 

De gemeente benadert geen ouders; dit is geen taak voor de gemeente. Kinderen die niet op een 

(vaccinatie-)afspraak verschijnen worden door de GGD opnieuw opgeroepen; ook wordt het 

onderwerp besproken tijdens de periodieke controles. 

 

6. De staatssecretarissen van Volksgezondheid en Sociale Zaken gaven in juni 2018 in de 

beantwoording van Kamervragen aan dat zij nog ruimte en mogelijkheden zien om de 

huidige vrijwillige registratie van kinderdagverblijven te verbeteren.(3) Ziet het college ook 

dergelijke mogelijkheden in Den Helder? Graag een toelichting. 

 

De kinderopvangorganisaties in Den Helder zijn zich bewust van het belang van vaccinaties. 

Sommigen vragen hiernaar bij de intake, maar vaccinaties zijn geen voorwaarde voor toelating. Wij 

zien geen noodzaak om op dit moment actie te ondernemen op dit punt, maar wachten de 

landelijke discussie over het weigeren van niet-gevaccineerde kinderen met belangstelling af. 

 

7. De kans op een uitbraak van BMR-ziektes is beperkt zolang de vaccinatiegraad 95% of 

hoger is. Heeft het college inzage in de vaccinatiegraad per kindercentrum in Den Helder? 

Zijn er kindercentra die onder de grens van 95% zitten? 

 

Wij hebben geen inzicht in de vaccinatiegraad per kindercentrum. Aangezien registratie niet 

verplicht is, zijn hierover ook geen betrouwbare cijfers voorhanden. 

 

8. Volgens artikel 1.51 uit de Wet Kinderopvang dient de houder van een kindercentrum een 

beleid te voeren dat ertoe leidt dat de veiligheid en gezondheid van kinderen zoveel 

mogelijk is gewaarborgd. Heeft het college vanuit haar verantwoordelijkheid als 

toezichthouder op de veiligheid en gezondheid van kinderen bij opvang/kindercentra 

overwogen om kindercentra op te leggen dat zij niet-gevaccineerde kinderen geen toegang 

geven tot de opvang, totdat zij wel zijn gevaccineerd en dekken wij het risico als we ons 

beperken tot de kindercentra? Graag een toelichting. 

 

Op grond van de huidige wetgeving kan vaccineren niet worden verplicht. Kinderen mogen om 

deze reden niet worden geweigerd in de opvang. Landelijk vindt discussie plaats om het weigeren 

van niet-gevaccineerde kinderen wettelijk mogelijk te maken. Zo lang dit niet is geregeld zullen wij 

kindercentra niet opleggen om niet-gevaccineerde kinderen te weigeren. 

 

9. Is het college bereid om onderzoek te doen naar de mogelijke gevolgen (voor de 

vaccinatiegraad en de deelname aan kinderopvang) van een dergelijke plicht? 

 

Zie het antwoord op vraag 8. 

http://www.atlasinfectieziekten.nl/
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10. Is het college het met ons eens dat vrijheid van ouders om hun kind(eren) wel/niet te laten 

vaccineren ophoudt op het moment dat dit de gezondheid van andere kinderen in gevaar 

brengt? 

 

Het is niet aan het college om daar een standpunt over in te nemen. In ons rechtssysteem is het 

aan de wetgever en de rechtspraak om te bepalen waar de vrijheid van ouders grenzen 

overschrijdt. 

 

Wij vertrouwen erop u met vorenstaande voldoende te hebben geïnformeerd. 
 
Den Helder, 9 oktober 2018 
 
 

Burgemeester en Wethouders van Den Helder, 

 

 

burgemeester 

Koen Schuiling  
  

 

secretaris 

Robert Reus  
  


